
Protokół nr 2/2018 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 3 grudnia 2018 r. w godz. od 15:15 do 16:00 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/   Bogdan Bezdziecki - przewodniczący Komisji 

2/   Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji, 

3/   Anna Maria Gawlińska, 

4/   Kamil Lauryn, 

5/   Jacek Niedźwiedzki, 

6/  Jacek Roszkowski 

7/   Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1/  Czesław Renkiewicz         -  Prezydent Miasta Suwałk, 

2/  Ewa Beata Sidorek            - Zastępca Prezydenta 

2/  Wiesław Stelmach             - Skarbnik Miasta, 

3/ Monika Podziewska           - Naczelnik Wydziału Finansów i Budżetu, 

4/ Iwona Prelewicz-Ceran      - Naczelnik Wydziału Kultury, Turystyki i Promocji 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Bogdan Bezdziecki, który powitał zebranych i przypomniał,  

że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli jednogłośnie następujący porządek 

posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu  nr 1/2018 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 listopada  2018 r. 

2. Przyjęcie Regulaminu prac Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w kadencji 2018-

2023. 

3. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2019 r. 

4. Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałki na rok 2019. 

5. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 

2019-2040. 

6. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu  nr 1/2018 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 listopada 2018 r. 

 

 



Przewodniczący Komisji -Bogdan Bezdziecki wniósł uwagę dot. głosowania na 

przewodniczącego Komisji; ponieważ została zgłoszona jego kandydatura wstrzymał się od 

głosowania. Więcej uwag nie wniesiono, wobec czego stwierdził, że protokół  wraz z wniesioną 

uwagą  został jednogłośnie  przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

 Przyjęcie Regulaminu prac Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w kadencji 2018-2023. 

Regulamin  stanowi załącznik nr 2. 

Przewodniczący Bogdan Bezdziecki - przypomniał, że projekt Regulaminu został przesłany 

radnym wraz z materiałami. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednogłośnie przyjęli Regulamin prac Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki w kadencji 2018-2023. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2019 r. 

Informacja  stanowi załącznik nr 3. 

 

Prezydent Miasta Suwałk - Czesław Renkiewicz przedstawił  Informację z konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 

2019 r. 

Radny  Jacek Roszkowski  zapytał, czy w przypadku przekroczenia budżetu na realizację 

danej inwestycji jest możliwość dofinansowania z budżetu miejskiego. 

Prezydent Czesław Renkiewicz  odpowiedział, że istnieje taka możliwość; w takim przypadku 

najczęściej przedłużony jest okres realizacji danej inwestycji. W budżecie miasta zaplanowana 

jest rezerwa finansowa; jeżeli istnieją realne szanse i Rada Miejska wyrazi zgodę to środki na 

ten cel będą w budżecie. 

Radny Marek Zborowski-Weychman zapytał, czy jeżeli zostaje nadwyżka finansowa to 

uchwałą Rady Miejskiej można przesunąć na realizację innego projektu. 

Skarbnik Wiesław Stelmach odpowiedział, że istnieje taka możliwość, ale nie zdarzyło się 

aby powstała nadwyżka finansowa; zawsze samorząd dokłada środki finansowe. 

Radny Jacek Niedźwiedzki zapytał, czy zrealizowany został projekt dot. ulicy Klonowej. 

Prezydent Czesław Renkiewicz odpowiedział, że tak; nadmienił jednocześnie, że realizacja 

tej inwestycji to projekt z 2016 r. 

Radna Anna Maria Gawlińska zapytała, co z projektem przebudowy chodnika przy ulicy 

Paca; nadmieniła, że projekt obywatelski w tej sprawie nie została zatwierdzony. 

Prezydent Czesław Renkiewicz  odpowiedział, że w takim przypadku można w tej samej 

sprawie składać kolejne wnioski; w chwili obecnej nie ma projektu przebudowy chodnika przy 

ulicy Paca a w związku z tym nie ma opracowanego kosztorysu i zakresu robót. 

Miasto dysponuje określonymi środkami finansowymi, w związku z tym inwestycje 

realizowane są w zależności od pilności. 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej uwag. 



 Przewodniczący  Bogdan Bezdziecki stwierdził, że   Informacja z konsultacji społecznych     

w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2019 r. została 

przyjęta przez aklamację.  

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałki na rok 2019. 

Projekt budżetu  stanowi załącznik nr 4. 

Prezydent Czesław Renkiewicz  przedstawił projekt budżetu Miasta Suwałk na rok 2019 

szczegółowo omawiając  działy dot. kultury i ochrony dziedzictwa narodowego, kultury 

fizycznej oraz turystyki. 

Nadmienił, że budżet na 2019 r. jest optymalny, ale niezadawalający. Poinformował, że  będą 

kolejne zmiany tegorocznego budżetu.      

Zwrócił również uwagę, że samorząd dużo inwestuje – szczególnie w sport i ochronę 

dziedzictwa  narodowego. 

Radna Anna Maria Gawlińska zapytała, w jakich dziedzinach działalności Miasto może    

oszczędzać. 

Skarbnik Miasta Wiesław Stelmach odpowiedział, że zadłużenie Miasta wynika                                           

z przeprowadzanych inwestycji; o ewentualnych oszczędnościach będzie można rozmawiać po 

zakończeniu dużych inwestycji tj. z latach 2020-2021. 

Poinformował  że Regionalna Izba Obrachunkowa  pozytywnie zaopiniowała przedłożony 

przez Prezydenta Miasta Suwałk projekt uchwały budżetowej Miasta Suwałk na 2019 r.                  

i możliwość sfinansowania przedstawionego deficytu przez miasto w projekcie uchwały oraz 

projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2019-

2040. 

Prezydent Czesław Renkiewicz poinformował, że na terenie Miasta powstała Grupa 

Zakupowa skupiająca ok 50 jednostek. Wspólny zakup np. energii elektrycznej umożliwi 

zapewnienie bezpiecznych i atrakcyjnych cenowo dostaw prądu, przez co oszczędności w tym 

temacie będą znaczne. 

Radny Bogdan Bezdziecki – zapytał czy wnioski  Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

do planowanego budżetu miasta na 2019 r. będą brane pod uwagę. 

Prezydent Czesław Renkiewicz  odpowiedział,  że zgodnie z zasadami określonymi                     

w Uchwale Nr XXIII/290/2016 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 września 2016 r.               

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, wnioski komisji Rady Miejskiej, 

radnych i mieszkańców dot. planowanego budżetu przyjmowane są do 30 września roku 

poprzedzającego rok budżetowy. W związku  z tym, że wniosek Radnych Prawa                                 

i Sprawiedliwości wpłynął po tym terminie nie było możliwości ujęcia przedstawionej 

propozycji w projekcie uchwały budżetowej na rok 2019. Jednocześnie poinformował, że 

identyfikuje się z większością zgłoszonych wniosków i zadeklarował, że w przypadku 

zaistnienia  odpowiednich warunków finansowych zaproponuje Radzie Miejskiej 

wprowadzenie do budżetu części zadań zaproponowanych przez Klub Radnych Prawa                       

i Sprawiedliwości. 

Radna Anna Maria Gawlińska – zapytała, czy prowadzone są rozmowy z firmami w sprawie 

partycypowania w kosztach klubów sportowych. 



Prezydent Czesław Renkiewicz  odpowiedział, że rozmowy są cały czas prowadzone, ale nie 

zawsze firmy zainteresowane są sponsoringiem. W Suwałkach sport to nie tylko KS Wigry czy  

MKS „Ślepsk”; inne kluby sportowe też mają swoje oczekiwania. W najbliższym czasie 

powołana zostanie nowa Rada Sportu, której zadaniem będzie między innymi rozwój oraz 

promowanie sportu i kultury fizycznej na terenie miasta. 

Radny Bogdan Bezdziecki zwrócił uwagę na to, że niektóre niszowe dyscypliny sportu mają 

większe osiągnięcia i sukcesy ale mniejsze dofinansowanie; nadmienił, że sponsorzy często 

liczą na swoją reklamę w mieście i na terenie kraju. 

Radny Jacek Roszkowski stwierdził, że  podwyżki wynagrodzeń w spółkach miejskich 

powinny  być zróżnicowane i zależeć od pracy, zaangażowania a nie  przyznawane                         

w jednakowej wysokości. 

Skarbnik Wiesław Stelmach – odpowiedział, że kwota  na podwyżko płac zgodnie                         

z obowiązującymi w tym względzie przepisami  przekazywana jest na konto danej jednostki;    

o wysokości przyznawanych podwyżek decyduje kierownictwo jednostki. Urząd Miasta nie ma 

możliwości ingerowania w tej sprawie.  

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej uwag wobec czego przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    4  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    3 radnych. 

 

Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budżetu Miasta Suwałki na rok 

2019. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 2019-

2040. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Czesław Renkiewicz –  szczegółowo przedstawił projekt wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2019-2040. 

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag wobec czego przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    4  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    3 radnych. 

 

Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Miasta Suwałki na lata 2019-2040. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu 



Ad. pkt. 6 

Wolne wnioski. 

Wolnych wniosków nie stwierdzono. 

                                       

Bogdan Bezdziecki podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono.     

 

 

 

 

 

         

        Przewodniczący Komisji Kultury Sportu                           

                                                                                  i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach   

 

                    Bogdan Bezdziecki 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

 

Danuta Teresa Skucz 

Inspektor Biura Rady Miejskiej 

w Suwałkach 

 


